
Protokół Nr XXVI/09
z obrad XXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

 w dniu 30 kwietnia 2009 roku

Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła obrady XXVI 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność 
obrad. 
Radnych obecnych było 14. 
Radny nieobecny: Jerzy Migas 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16-tej . w Gminnym Ośrodku Kultury w Przywidzu, a zakończono o 
godz. 18.30.
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Przywidz za rok 2008 – referuje 

Wójt Gminy.
a) przedstawienie wniosku i opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy Przywidz – referuje Przewodniczący Komisji Rewizyjnej,
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej dot. absolutorium dla Wójta Gminy – przedstawia Przewodnicząca Rady Gminy,
c) dyskusja,
d) podjęcie uchwał: - 1) w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Przywidz za 

    rok 2008.
2) w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Przywidz za 2008 rok.

       6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
a) zmian w Statutach Sołectw,
b) zmiany Statutu Gminy Przywidz,
c) zmiany Uchwały Nr XXV/226/2009 R.G. Przywidz z dnia 16.03.2009r. w sprawie 
wynagradzania nauczycieli oraz określenia wysokości dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowych zasad jego przyznawania i wypłacania w szkołach dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Przywidz.
d) zmiany uchwały Nr XIV/109/2004 R.G. Przywidz z dnia 29.04.2004r. w sprawie 
ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia ich obwodów,
e) aktów założycielskich szkół publicznych w Gminie Przywidz,
f) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości 
położonych w obrębie Częstocin,
g) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w 
Gdańsku  nieruchomości niezabudowanych położonych w obrębie Borowina,
h) przyjęcia Przywidzkiego Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich,
i) zmian w budżecie Gminy Przywidz w 2009 roku.
j) sprawozdania finansowego za 2008 rok Gminnego Ośrodka Kultury, Gminnej Biblioteki 
Publicznej, Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej.

       7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
       8. Wnioski i oświadczenia radnych.

1. Zakończenie obrad.
Uwag do w/w porządku obrad nie wniesiono.
Przy 12 głosach „za” i 2 „wstrzymujących”, przyjęto w/w porządek obrad.



ad.2.b. Przewodnicząca Rady Gminy -  do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy nie wniesiono 
uwag ustnych ani pisemnych, wobec tego protokół został przyjęty.

ad. 3. Pani Bożena Mielewczyk – Zawada – Wójt Gminy -  przedstawiła informację z działalności i 
realizacji podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym. ( w zał.) 
Dodała, iż rozstrzygnięto Gminny Konkurs Ekologiczny pod patronatem Wójta Gminy Przywidz 
pt. „Najpiękniejsze przyrodniczo zakątki naszej Gminy”. Konkurs przeprowadzony został w 
miesiącach luty- kwiecień 2009r. w dwóch etapach:  najciekawsze prace uczniów wybierały 
komisje szkolne a następnie specjalnie powołana komisja gminna wyłoniła zwycięzców:
w kategorii Klas I-III Szkoły Podstawowej:
I miejsce zajęła Alicja Lichnerowicz z kl. I SP Trzepowo,
II miejsce zajęła Katarzyna Kuklińska z kl. I SP Trzepowo,
III miejsce zajęła Sandra Hinca z kl. III SP w Trzepowie

w kategorii klas I – III Gimnazjum
I miejsce zajęła Maja Ronowicz z kl. III d

wyróżnienia przyznano:
Arkadiuszowi Migza z kl. IIIa oraz Karolinie Labuda z kl. IIIb .
Zwycięzcom wręczono nagrody.

ad.4. Interpelacje radnych 
Radna Stanisława Holza -  prosiła o kilka słów komentarza dot. Parku Przygody.
Wójt Gminy -  poinformowała o otwarciu w dniu 01.05.br.  Parku Przygody w Przywidzu koło 
wyciągu narciarskiego. Organizatorem imprezy są Państwo Krzyżanowscy, którzy serdecznie 
Państwa zapraszają. Otwarcie Parku Przygody nastąpi o godz. 11-tej.
Radny Jerzy Jusiak -  pytał o remont drogi Przywidz- Bliziny. Czy będzie kontynuowany remont 
drogi z Gromadzina do Blizin i czy zakończono już remont drogi Przywidz – Gromadzin?
Pan Jerzy Świs – Zastępca Wójta -  droga Przywidz- Bliziny jest drogą powiatową. W tym roku nie 
będzie remontu drogi Gromadzin – Bliziny, tylko będzie położona warstwa ścieralna na drodze 
Przywidz – Gromadzin.  Natomiast na dalszej części drogi będą tylko łatane dziury. Oficjalnie 
droga Przywidz – Gromadzin nie jest jeszcze oddana do użytku, dlatego są jeszcze tablice 
informacyjne o objazdach do Pruszcza Gdańskiego.

ad.5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Przywidz za rok 2008 .
Wójt Gminy – przedstawiła stanowisko Wójta w sprawie wykonania budżetu Gminy Przywidz za 
2008 rok. ( w zał.)
Ponadto Pani Wójt w sposób fotograficzny przybliżyła najistotniejsze inwestycje i ważne zadania 
roczne zrealizowane w 2008 roku . ( w zał.)
Następnie Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -  przedstawiła w sposób fotograficzny 
szczegółową analizę finansową z wykonania budżetu Gminy Przywidz za 2008 rok. ( w zał.)
a) Pan Zdzisław Gackowski  przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek i opinię 
Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta          Gminy Przywidz. ( w zał.) 
b) opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej dot. 
absolutorium dla Wójta Gminy – przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy,( w zał.) 
c) dyskusja,
Uwag radni nie wnieśli.
d)Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały  w sprawie sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Przywidz za rok 2008.
Głosowanie:
Przy 12 głosach „za” i 2 „przeciw”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr XXVI/236/09) 



Następnie Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt uchwały  w sprawie absolutorium dla 
Wójta Gminy Przywidz za 2008 rok.
Głosowanie
Przy 11 głosach „za”, 2 „przeciw” i 1 „wstrzymującym”, radni udzielili absolutorium dla Wójta 
Gminy Przywidz za 2008 rok. ( w zał. uchwała nr XXVI/237/09)
Radna Stanisława Holza – wnioskowała o nie czytanie podstaw prawnych z uchwał.
Wójt Gminy – podziękowała radnym za udzielenie absolutorium i zachęcała do dalszej coraz 
lepszej współpracy na rzecz Społeczności Naszej Gminy. 

ad.6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
a) Przewodnicząca Rady Gminy  - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Statutach 
Sołectw.
Pytań nie zgłoszono.
Radna Krystyna Dey – zastępca przewodniczącego komisji społecznej – przedstawiła pozytywną 
opinię komisji do w/w uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
za – 14
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła powyższą uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXVI/238/09).
b) Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy 
Przywidz.
Uwag radni nie wnieśli.
Radna Krystyna Dey – zastępca przewodniczącego komisji społecznej – przedstawiła pozytywną 
opinię komisji do w/w uchwały.
Radny Jerzy Jusiak – przewodniczący komisji gospodarczej przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
za – 14
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła powyższą uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXVI/239/09).
c) Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXV/226/2009 R.G. Przywidz z dnia 16.03.2009r. w sprawie wynagradzania nauczycieli oraz 
określenia wysokości dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowych zasad jego przyznawania i 
wypłacania w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina Przywidz.
Pytań radni nie zgłosili
Opinia komisji społecznej do w/w uchwały była pozytywna.
Głosowanie:
za -14 
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w uchwałę do 
realizacji.( w zał. uchwała Nr XXVI/240/09) 
d) Przewodnicząca Rady Gminy -  odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIV/109/2004 Rady Gminy Przywidz z dnia 29 kwietnia 2004r. w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół podstawowych oraz określenia ich obwodów,
Uwag radni nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o przedstawienie opinii do w/w projektu uchwały 
przewodniczących komisji. 
Przewodniczący komisji gospodarczej -    na komisji gospodarczej padł  wniosek radnego, aby 
odrzucić  uchwałę. Jego wniosek został przegłosowany i uchwała nie była rozpatrywana.
Radna Krystyna Dey -  przed przedstawieniem opinii komisji społecznej odczytała oświadczenie 
Przewodniczącego Komisji Społecznej P. Jerzego Migasa, nieobecnego na sesji z powodu choroby. 



( w zał.) 
Natomiast jeśli chodzi o opinię komisji społecznej, jest ona pozytywna przy 4 głosach „za” i 2 
„wstrzymujących”.
Przewodnicząca Rady Gminy -  kto z Państwa Radnych jest „za” przyjęciem powyższej uchwały do 
realizacji, proszę o podniesienie ręki.
Głosowanie:
za – 7
wstrzymujące – 4
przeciw – 3 ( radny Marian Sikora głosował „przeciw”).
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXVI/241/09). 
e) Pani Krystyna Podgórska – odczytała projekt uchwały w sprawie aktów założycielskich szkół 
publicznych w Gminie Przywidz,
Uwag radni nie wnieśli.
Radna Krystyna Dey -  przedstawiła pozytywną opinię komisji społecznej do w/w uchwały.
Głosowanie:
za- 7
wstrzymujące – 4
przeciw – 3
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXVI/242/09) 
f) Przewodnicząca Rady Gminy  - odczytała projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonych w obrębie Częstocin,
Uwag radni nie wnieśli.
Przewodniczący komisji gospodarczej -  komisja gospodarcza nie wniosła uwag do w/w projektu 
uchwały.
Glosowanie:
za -13
wstrzymujące – 1
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXVI/243/09)
g) Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia od 
Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Gdańsku  nieruchomości niezabudowanych 
położonych w obrębie Borowina,
Opinia Komisji Gospodarczej była pozytywna.
Glosowanie:
Przy 14 głosach „za” Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr 
XXVI/244/09)
h) Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Przywidzkiego Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich,
Dyskusji nie podjęto.
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej były pozytywne.
Głosowanie:
za- 13
wstrzymujące – 1
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. ( w zał. 
uchwała Nr XXVI/ 245/09)
i)Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  zmian w 
budżecie Gminy Przywidz w 2009 roku.( w zał.)
Uwag nie wniesiono.
Opinia komisji społecznej i komisji gospodarczej do w/w uchwały były pozytywne.
Głosowanie



Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr XXVI/ 246/09).
j) Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu za 2008 rok. 
Uwag nie wniesiono.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię komisji do w/w uchwały. 
Głosowanie:
za- 14
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XXVI/247/09). 
k) Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej  w Przywidzu za 2008 rok. 
Uwag nie wniesiono.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię komisji do w/w uchwały. 
Głosowanie:
za- 14
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji. 
( w zał. uchwała Nr XXVI/248/09). 
l) Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  w Przywidzu na dzień 30 
listopada 2008 rok. 
Uwag nie wniesiono.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię komisji do w/w uchwały. 
Głosowanie:
za- 12
wstrzymujące - 2
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XXVI/249/09). 
ł) Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Likwidacji  w 
Przywidzu za 2008 rok. 
Uwag nie wniesiono.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię komisji do w/w uchwały. 
Głosowanie:
za- 12
wstrzymujące - 2
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr XXVI/250/09). 
m) Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Likwidacji  w Przywidzu na 
dzień 31 marca 2009 roku 
Uwag nie wniesiono.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię komisji do w/w uchwały. 
Głosowanie:
za- 12
wstrzymujące - 2
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę do realizacji ( w 
zał. uchwała Nr XXVI/251/09). 

ad.7 Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
1)Pan Eustachy Kalinowski -  jaki jest termin odpowiedzi na zadane pytanie na sesji Rady?
Radca prawny -  odpowiedź powinna być udzielona bezzwłocznie, bez zbędnej zwłoki. Przyjmuje 
się, że jest to 14 dni.



Pan Eustachy Kalinowski -  20 .02. zadał pytanie na sesji odnośnie podwyżki cen ścieków 
dowożonych i po ponad 2 miesiącach tj. 24.04 otrzymał odpowiedź.  Odpowiedź jest lakoniczna  i 
lekceważąca petenta.  Pismo jest bez pieczątki Urzędu, tylko podpisane przez Zastępcę Wójta. To 
jest kpina z petenta. Gdyby nie znał technologii oczyszczania ścieków, to by przyjął jako 
odpowiedź wiarygodną. Tak się traktuje petenta, taką odpowiedź należy tylko wyrzucić do kosza. 
Następnie p. Kalinowski, jako wieloletni działacz społeczny  zwrócił się do p. Przewodniczącej, 
aby do końca kadencji nie czytała podstaw prawnych z uchwał.  
Przewodnicząca Rady Gminy -  jeśli radni przyjmą to uchwałą, będzie respektowane. 
2) Pan Zbigniew Deja -  co jest przyczyną, że większość mieszkańców nie ma faktur za wodę.?
3) Wójt Gminy -  ustosunkowała się do mieszkańca z Jodłowna. Kiedy zadawał Pan pytanie w 
„wolnych wnioskach mieszkańców”  podczas sesji, podszedł do Pana pracownik i udzielił 
wyjaśnień. Oprócz tego została wysłana odpowiedź pisemna. Myśleliśmy, że sprawa jest 
załatwiona.  Pani Wójt dodała, że dopóki pracownicy Urzędu Gminy będą włączani w prywatne 
spory mieszkańców, to któregoś dnia zabraknie mi czasu, aby naprawdę wykonywać  właściwą 
swoją  pracę. Jeśli chodzi o kanalizację, to planujemy  kontrolę  wywozu szamb w Jodłownie. Są 
informacje, że niektórzy mieszkańcy wywożą swoje nieczystości na pole.
Do większości mieszkańców poszły faktury za wodę.  Bardzo przepraszamy, ale te faktury 
otrzymają mieszkańcy. 
4) Pan Zbigniew Deja -  spotkania radnych z mieszkańcami powinny odbywać się raz na jakiś czas.i 
dlatego jest tak jak jest.
5)Pan Eustachy Kalinowski -   Pani Wójt, ja się zwracam do Pani „Pani Wójt”, a Pani do mnie 
„jeden z mieszkańców Jodłowna” . Mam nazwisko, imię i swoja godność. Co do Pani wypowiedzi, 
to Pan na sesji udzielił mi odpowiedzi, z którą się nie zgodziłem, dlatego prosiłem o odpowiedź 
pisemną.

ad.8. Wnioski i oświadczenia radnych.

Nie zgłoszono.

ad.9. Przewodnicząca Rady Gminy -  zakończyła obrady XXVI zwyczajnej sesji rady Gminy 
Przywidz, dziękując obecnym za przybycie.

Protokołowała: 
Gabriela Pożoga


